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Petycja w sprawie przywrócenia i utrzymania ulgi dla honorowych dawców krwi w 

wysokości 33% na przejazd publiczną międzymiastową komunikacja zbiorową ( kolejową i 

autobusową). 

 

Na podstawie art. 63 Konstytucji RP oraz art. 2 pkt. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 o petycjach 

zwracam się – w interesie publicznym – z petycją sprawie przywrócenia i utrzymania ulgi dla 

honorowych dawców krwi w wysokości 33% na przejazd publiczną międzymiastową 

komunikacja zbiorową ( kolejową i autobusową ) na podobnych zasadach, które istniały w 

nowelizacji ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19. 

UZASADNIENIE 
 

Od 1 lipca stan zagrożenia epidemicznego przestaje obowiązywać. W związku z tym przestają 

obowiązywać przepisy dotyczących dawców krwi. Na tej podstawie w imieniu swoim i 

honorowych dawców krwi, zwracam się do Ministerstwa Zdrowia z głębokim żalem i 

zaniepokojeniem w związku z brakiem przygotowanych przepisów przejściowych po 

zakończeniu stanu zagrożenia epidemicznego. Obecna sytuacja powoduje, że tracimy naszą 

zasłużoną ulgę w wysokości 33%, która stanowiła ważne wsparcie dla nas jako honorowych 

dawców krwi. Pragnę zauważyć, że zapotrzebowanie na krew stale rośnie, a regionalne 

centra krwiodawstwa coraz częściej apelują do nas o kontynuowanie naszych donacji. 

Dlatego uważamy, że Ministerstwo Zdrowia powinno uwzględnić utrzymanie tej ulgi jako 

stałego elementu systemu. Niestety, przepisy przejściowe nie zostały odpowiednio 

przygotowane i wdrożone, co powoduje niezadowolenie wśród honorowych dawców krwi. 

Wiele osób uważa, że nasze poświęcenie i zaangażowanie w czasie pandemii zostało 

zlekceważone. Jest to niezrozumiałe, biorąc pod uwagę nasze kluczowe znaczenie w sferze 

medycznej i społecznej. MZ nie próbuje zbudować silnego systemu zachęt i motywacji. Nasze 

oddanie krwi ma wymiar znacznie większy niż tylko ekonomiczny. Przez istnienie ulgi, 

motywowani braterskim gestem, dbamy o nasze zdrowie i zachowujemy odpowiednią 

kondycję, aby nadal móc pomagać innym. Ulga stanowiła jeden z celów, do którego 

dążyliśmy, ponieważ zwiększała naszą motywację i chęć oddawania krwi. Słowa Sekretarza 

Stanu MZ, Waldemara Kraski, odnośnie utraconych przychodów z tytułu ulgi dla 



krwiodawców w 2022 roku, które wyniosły 2 miliony 786 tysięcy złotych brutto, wywołują w 

naszej społeczności krwiodawców ogromne rozczarowanie. Nasza chęć oddawania krwi nie 

powinna być oceniana w kategoriach ekonomicznych, ponieważ nasz wkład w ratowanie 

życia innych osób jest bezcenny i niepowtarzalny.  

Apeluję do Ministerstwa Zdrowia o pilne rozważenie przywrócenia ulgi dla 

honorowych dawców krwi na podróże publiczną komunikacją międzymiastową. Nasza rola w 

społeczeństwie jest niezastąpiona, a ulga stanowiła ważny aspekt naszego poświęcenia. 

Prosimy o zrozumienie naszej sytuacji i podjęcie odpowiednich działań w celu uznania naszej 

pracy i wsparcia naszych wysiłków. 

 


